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Πρέπει να ξέρω : 

 
• Τα επίθετα είναι  λέξεις που μας φανερώνουν τι είναι τα ουσιαστικά που 

συνοδεύουν. 
  

• Τα επίθετα έχουν τρία γένη (αρσενικό, θηλυκό και ουδέτερο). 
 

• Τα επίθετα έχουν και τρεις βαθμούς : το θετικό, το συγκριτικό και τον 
υπερθετικό βαθμό. Ο συγκριτικός και ο υπερθετικός βαθμός λέγονται και 
παραθετικά των επιθέτων. 

 

• Τα παραθετικά των επιθέτων μπορούμε να τα σχηματίσουμε με δύο τρόπους : 
 
➢ Μονολεκτικά (δηλαδή με μία λέξη), βάζοντας στα επίθετα τις καταλήξεις  
 -ότερος, -ότερη, -ότερο ή -ύτερος, -ύτερη, -ύτερο για το συγκριτικό 
 βαθμό και τις καταλήξεις –ότατος, -ότατη, -ότατο ή -ύτατος, -ύτατη, -ύτατο 
 για τον υπερθετικό βαθμό. 
 
 π.χ.   Θετικός βαθμός Συγκριτικός βαθμός Υπερθετικός βαθμός 
   
  ζωηρός  ζωηρότερος   ζωηρότατος 
   
  βαθύς   βαθύτερος    βαθύτατος 
 
➢ Περιφραστικά (δηλαδή με περισσότερες από μία λέξεις), χρησιμοποιώντας τη 

λέξη πιο και το επίθετο στον συγκριτικό βαθμό και τις λέξεις πάρα πολύ και το 
επίθετο για τον υπερθετικό βαθμό. 

 
 π.χ. Θετικός βαθμός Συγκριτικός βαθμός Υπερθετικός βαθμός 
   
  ζωηρός  πιο ζωηρός   πάρα πολύ ζωηρός 
   
  βαθύς   πιο βαθύς   πάρα πολύ βαθύς 
 

• Πολλές φορές στο λόγο μας (όπως μιλάμε) κάνουμε διάφορες συγκρίσεις. Η 
σύγκριση γίνεται με τις λέξεις από και παρά ή με τα παραθετικά των 
επιθέτων (δηλαδή το συγκριτικό και τον υπερθετικό βαθμό). 

 
 π.χ.    Ο Πέτρος είναι ψηλότερος από το Σωτήρη. 
   
  Ο Πέτρος είναι πιο ψηλός από το Σωτήρη. 
   
  Καλύτερα κακοντυμένος παρά νηστικός. 


